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VODŇANSKO - Obce na Bílském potoce a Povodí Vltavy řeší ochranu proti velké vodě. Názory na 
její provedení se různí. Zachytit vodu z přívalových dešťů, a tím částečně zamezit rozvodnění 
Bílského potoka. To původně měla dokázat jen přírodní nádrž. Takzvaný suchý poldr.

Expert oslovený Povodím Vltavy ale plán přehodnotil. Navrhuje úpravu koryta a zvýšení mostků na 
návsích, aby voda rychleji odtekla z krajiny.

Obyvatelé Bílska, Budyně i Svinětic, kterých se protipovodňové úpravy na devítikilometrovém Bílském 
potoce týkají, zažili v posledních letech několik záplav, při kterých se jim bahnitá voda dostávala do 
domů i okny. Poldr nebo bourání

Jak se lidé tváří k poldru nebo bourání a rozšiřování mostů? V Budyni se obávají, aby v okolní přírodě 
jednou voda nescházela. "Ministerstvo životního prostředí je pro zadržování vody v krajině, Povodí
Vltavy se ale proti poldru staví, i když má už od loňského roku hotová všechna povolení. Je spíš pro 
mosty s vyšší průtočností, aby voda rychle odtekla potokem přes Budyni a svinětickou stokou do 
Blanice," říká budyňský starosta Jaroslav Valenta. Má obavy, aby kvůli takovému řešení jednou voda 
v této části Vodňanska nescházela.

V Bílsku udělal starosta anketu a většina obyvatel se naopak přiklonila ke zbourání místního mostu a 
jeho nahrazení lávkou.

Povodí Vltavy si jako správce toku nechalo vypracovat posudek experta. "Ten doporučuje spíše 
posoudit možnosti zkapacitnění koryta Bílského potoka a odstranění nevhodných mostů a lávek. 
Teprve po opatřeních na toku by měla být posouzená potřebnost stavby poldru nad Bílskem. Samotný 
poldr ale neřeší ochranu Bílska, Budyně a Svinětic. I kdyby byl, trvá ohrožení obcí povodní zejména z 
Měkyneckého potoka a v Budyni z levostranného i pravostranného přítoku Bílského potoka," 
vysvětluje tisková mluvčí Povodí Vltavy v Praze Michaela Pohůnková.

Povodí postupuje podle doporučení strategického experta. O plánech vodohospodáři, kraj i starostové 
několikrát jednali. "Dohodli se, že Povodí připraví projekt rozšíření toku Bílského potoka a podle něj 
pak jednotlivé obce zajistí úpravy nebo přestavby mostů. Nyní připravujeme zvýšení kapacity mostu 
na krajské silnici ve Sviněticích, zvýšení průtočnosti nebo přestavbu mostů ve Sviněticích a v Bílsku," 
uvádí Pohůnková. 

Každý zaplatí něco

Vlastní investicí Povodí Vltavy bude úprava koryta potoku navazující na mosty v jednotlivých obcích. 
Záměr je v tuto chvíli ve fázi projektu. A k jeho dokončení a získání potřebných povolení by mělo dojít 
v období let 2013-2014.

K protipovodňovým úpravám nedojde najednou, ale po etapách. "Postupně v letech 2014 až 2016, 
podle finančních možností obcí. Povodí Vltavy je připravené kvůli úpravám koryta potoka a stavbě 
poldru požádat o dotaci, pokud bude vypsán vhodný titul," dodává mluvčí Povodí.

Do příprav protipovodňových opatření na Bílském potoce, což představuje projekt poldru, studie a 
projekty, investovalo Povodí v letech 2011-2013 už dva miliony korun.
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